で は で く せつ めい でんぎょうかくめい 重要語句説明 **I.産業革命** Industrial Revolution

	里女師可読明 1. / 连条年中 Industrial Revolution		
No.	語句	説明	
I	資本	企業が生産をするために必要なお金。または、工場、機械などの生産設備。	
	capital	Money required for a company to produce. Or production facilities, such as factories, machinery, etc.	
	资本	一个公司生产所需的资金。 或生产设施,如工厂、机器等。	
		他の国から来た人たちが、その地域で、政治や経済などいろ	
2	tu (みんち 植民地	いろな面で支配している状態。他の国から来た人たちが政治や経済の力をもっている。一方、前からそこに住んでいた人たちは自分たちで決める力をもっていない。	
	colonies	A state in which people from other countries dominate an area. The people from other countries have political and economic power, while the people who have lived there for a long time do not have the power to make decisions for themselves.	
	殖民地	一个地区被其他国家的人所主宰的国家。其他国家的人拥有政 治和经济权力,而长期生活在那里的人却没有权力为自己做决 定。	
3	がいきゅう 階級	社会の中で、上の方にいる人たちと、下にいる人たちのように、利害の違うグループのこと。特に資本主義社会では、資本を持っている資本家と、工場で働いて生活するしかない労働者の2つの階級に分かれた。	
	class	A group in society with different interests, such as those at the top and those at the bottom. Especially in capitalist societies, there were two classes: the capitalists, who had capital, and the workers, who had to work in factories to make a living.	
	类别	社会中具有不同利益的群体,如上层人士和下层人士。 特别是在资本主义社会,有两个阶级:拥有资本的资本家和必须在工厂工作以谋生的工人。	
4	しほんしゅぎ 資本主義	しほんか ろうどうしゃ 資本家が労働者をやとって商品 を生産して、お金を儲ける けいざいたいせい 経済体制。	
	capitalism	An economic system in which capitalists make money by employing workers to produce goods.	
	资本主义	一种经济制度,资本家通过雇佣工人生产商品来赚钱。	

No.	語句	説明
5	資本家	こうじょう とち きかい
	capitalists	Someone who owns a factory, land, machinery, etc., and runs a factory. Someone who produces goods and makes money.
	资本家	拥有工厂、土地、机器等,并经营工厂的人。生产商品并赚钱 的人。
6	しゃかいしゅぎ けいざい 社会主義経済	生産するためのものは国のものか、みんなのもので、国が けいかく つく せいさん 計画を作って生産をする経済のやり方。
	socialist economy	A way of doing the economy in which the things to be produced belong to the state or to everyone else, and the state makes the plans and produces the goods.
	社会主义经济	一种经济运作方式,其中要生产的东西属于国家或其他所有 人,由国家制定计划并生产货物。